

惠澤社區藥房聯絡方法

Contact Methods

(必須致電預約 by appointment only)

灣仔藥房：香港灣仔石水渠街85號聖雅各福群會8樓北翼 (灣仔港鐵站A3出口)



電話 Tel : 2831 3289 傳真 Fax : 3104 3660

深水埗藥房：九龍深水埗福樂街188號曉盈地下7號舖 (長沙灣港鐵站A2出口)



電話 Tel : 2389 9456 傳真 Fax : 3104 3621

觀塘藥房：九龍觀塘成業街10號電訊一代廣場12樓C1舖 (觀塘港鐵站B1出口)



電話 Tel : 2116 4958 傳真 Fax : 3104 3684

火炭藥房：新界沙田火炭山尾街18-24號沙田商業中心9樓917室 (火炭港鐵站B出口)



電話 Tel : 2116 1276 傳真 Fax : 3104 3601

WhatsApp 聯絡 : 5131 3638

網頁 : <https://charityservices.sjs.org.hk>

申請程序 Application Procedure

申請者須聯絡聖雅各福群會
惠澤社區藥房查詢申請
及遞交所需文件

Applicant needs to contact and submit the required application forms and relevant documents to the Philanthropic Community Pharmacy of St. James' Settlement

申請方法：

請先致電中心職員登記，並將相關文件郵寄、傳真或親身遞交至聖雅各福群會惠澤社區藥房辦理。

To enroll, patient needs to submit the completed application form and relevant documents to Philanthropic Community Pharmacy of St. James' Settlement

聖雅各福群會保留最終決定權
St. James' Settlement reserves the right to make the final decision

聖雅各福群會惠澤
社區藥房會就有關
申請進行審批

The Philanthropic Community Pharmacy of St. James' Settlement will assess and approve the application

符合資格的申請者，必須
帶同藥物處方到聖雅各
福群會惠澤社區藥房
購買受資助藥物 ICLUSIG®

The qualified applicant is eligible to purchase the subsidized drugs, ICLUSIG®, at the Philanthropic Community Pharmacy of St. James' Settlement with a valid prescription issued by Hospital Authority

如對藥物有任何疑問，請向你的醫生查詢。
If you have any enquiry about the drug, please contact your doctor for more information.



惠澤社區藥房

藥物資助計劃 Drug Subsidy Program



ICLUSIG®
(ponatinib) tablets
45 mg, 15 mg

此小冊子僅供醫護人員或已獲聖雅各福群會授權人士向病人派發及講解。
This leaflet is only distributed and explained to patients by healthcare professionals or authorized person by St. James' Settlement.

藥物資助計劃內容 Drug Subsidy Program Details

聖雅各福群會於1949年創辦，是一間多元化的社會服務機構，為區內不同需要的人士，提供高質素綜合服務，協助其自助助人，從而建立一個融合、和諧的社會。

惠澤社區藥房於2009年開辦，是本港首間非牟利社區藥房，服務對象為基層患者如綜援人士、長者及低收入人士等，資助患者購買自費處方藥物，令他們皆可享有適切的藥物治療。

藥房由註冊藥劑師親自主理，除提供專業的用藥知識外，亦提供以下多項服務，增加病患者對正確藥物管理的認知及態度，以提高其服藥依從性，另可舒緩患者及照顧者沉重的經濟及生活負擔：

- 藥物資助計劃
- 家居醫療用品支援計劃
- 到戶藥物檢視服務
- 電提服藥服務
- 贈藥治病計劃
- 知藥用藥 - 藥療輔導服務
- 營養福袋餽贈計劃
- 診病交通費支援計劃
- 電話藥物諮詢熱線
- 社區教育講座

毋須經濟審查計劃 (Without means test):

資助計劃開始日期：2020年04月01日
Subsidy program starts from 1st April 2020

1) 療程的第1-24週期 (共720日)
在醫院管理局轄下的醫院自費購買藥物

資助內容

療程的第25週期及往後：
在聖雅各福群會惠澤社區藥房以大約75折購買藥物，直至醫生改變處方為止

1) 1st to 24th cycles (720 days):
Purchase drugs in Hospital Authority's hospitals

Subsidy details

From 25th cycles and onwards:
Purchase drugs in Philanthropic Community Pharmacy of St. James' Settlement with around 25% discount off, until the drug is no longer suitable as suggested by the physician

2) 首次服用藥物計劃
資助計劃開始日期:2021年10月01日

資助內容

成功申請者可免費獲取一個療程(30日)的藥物

2) First time Medication Assistance Programme
Subsidy program starts from 1st October 2021

Subsidy details

Receive one cycle (30 days) of Ponatinib (ICLUSIG®) treatment for free.

須經濟審查計劃 (With means test):

1) 個人每月平均入息不超過港幣60,000元

資助內容

在聖雅各福群會惠澤社區藥房以大約5折購買藥物，直至醫生改變處方為止

1) Monthly Personal Income ≤ HKD \$60,000

Subsidy details

Purchase drugs in Philanthropic Community Pharmacy of St. James' Settlement with around 50% discount off, until the drug is no longer suitable as suggested by the physician



ICLUSIG® 為香港大塚製藥有限公司之註冊商標
ICLUSIG® is the trademark of Otsuka Pharmaceutical (H.K.) Ltd.

申請者必須符合以下條件

Applicant must meet the following conditions:

● 服務對象 Target group:

- 你持有有效香港身份證 you are holding a valid Hong Kong Identity Card
- 你是醫院管理局轄下醫院的病人 you are a patient of the Hospital Authority
- 你持有醫院管理局發出之 ICLUSIG® (Ponatinib) 自費藥物處方正本 you are holding the original copy of ICLUSIG® (Ponatinib) SFI prescription issued by the Hospital Authority
- 你持有醫院管理局轄下醫院購買 ICLUSIG® (Ponatinib) 的發票及收據正本 you are holding the original copy of invoice and receipt purchasing ICLUSIG® (Ponatinib) from hospitals under the Hospital Authority

➕ 藥物計劃流程

Start 開始 → Patient starts a new medication. 患者開始使用新藥物。

First-Time Medication Program 首次藥物計劃

Patient receives free medicine for 30 days. 患者可免費獲得30天的藥物。

Ensure the start date is clearly indicated. 請確保清楚標明開始日期。

30 days free medicine

Decision Point: Plan Selection 決策點：計劃選擇

Option 1: With Financial Assessment 選項1：經濟審查

Patient is eligible to purchase medication at around 50% of the cost. 患者可以約50%的費用購買藥物。

50%

Option 2: Without Financial Assessment 選項2：無經濟審查

Patient self-funds treatment at the hospital for 720 days. 患者需在醫院自費治療720天。 After 720 days, patient becomes eligible for a 25% discount on medication. 720天後，患者可享有約25%的藥物折扣。

25%